Gender Pay Gap in the UK (audio file)

TRANSCRIPT
Equal pay for equal work. It’s been the law for decades but some women are still paid less than their male counterparts. It used to be like that for Lise Shafer until she won a tribunal against her employer.

“I just couldn’t believe it and I felt I was being taken for a ride. I was doing exactly the same job. I was publishing, I was teaching and I was being paid a lot less.”

New figures show in 2013 the gender pay gap widened for the first time in 5 years. Research by the TUC says that every pound earned by a man in the UK, a woman gets on average 80 pence. That it says equates to an extra £5200 per year for a working man. 

It is claimed the UK is now behind both Nicaragua and Bulgaria in giving women an equal chance of a good education and career. The TUC is cooling on employers to carry out regular gender pay audits.

“There’s a huge instance of discrimination after women have children, around pregnancy and maternity leave. There’s a huge lack of transparency as well in pay so women often don’t know that they are being paid less than a male colleague.

The Department for Education has responded saying that there are now more women working in the UK than ever before. They insist they are committed to reducing the gender pay gap by making it easier for women to jungle both work and family life.

Rebecca Williams, BBC News.

COMPTE-RENDU
Ce document est un reportage de Rebecca Williams pour la BBC sur la différence de salaire entre hommes et femmes au Royaume-Uni.

Depuis des décennies, la loi dit qu’à travail égal, salaire égal. Pourtant, certaines femmes sont encore moins payées que leurs collègues hommes. Ce fut le cas pour une femme qui a remporté un procès contre son employeur. 

Les derniers chiffres de 2013 montrent que pour la 1ère fois depuis 5 ans, l’écart entre le salaire des femmes et celui des hommes s’est agrandi.

Des recherches montrent que pour chaque livre gagné par un homme, une femme gagne en moyenne 80 pence, l’équivalent de 5200 livres par année pour un homme salarié.  

Le Royaume-Uni est maintenant derrière le Nicaragua et la Bulgarie pour l’accès à l’éducation et à un travail pour les femmes.

Une femme témoigne et dit qu’il y a une vraie discrimination notamment par rapport au fait d’avoir des enfants, à la grossesse ou au congé maternité. Il y a un manque de transparence et les femmes ignorent souvent qu’elles sont moins payées.

Le ministère de l’éducation a répondu qu’il n’y avait jamais eu autant de femmes qui travaillent. Il s’engage à réduire cette différence de salaire et à aider la femme à jongler entre leur travail et leur vie de famille.

